
1 
 

PROTOKÓŁ NR 5/19 
POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, KULTURY, SPORTU  

I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH 
z dnia 23 maja 2019 r. 

  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:00 i trwało do 13:50 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Główna Księgowa Jolanta Staruk, Przewodniczący Rady 
Powiatu Roman Michalski, Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystki Elżbieta 
Loenowicz-Bień. Posiedzenie otworzył, stwierdził quorum i obrady poprowadził 
przewodniczący komisji Paweł Wróbel. Głównym tematem posiedzenia była analiza  
i opiniowanie projektów uchwał na VIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 5. posiedzenia Komisji do Spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad.3 
Protokół nr 4/19 posiedzenia Komisji do Spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 18 kwietnia 2019 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na VIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 1/VIII); 
 
- brak pytań; 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji 
zabytków, położonym na obszarze powiatu gryfińskiego (druk nr 2/VIII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że przepisy ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami umożliwiają 
jednostkom samorządu terytorialnego określenie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. Z uwagi na zmiany w wyżej 
wymienionej ustawie, rozszerzające możliwość przyznawania dotacji na prace przy zabytkach 
znajdujących się również w gminnej ewidencji zabytków, konieczne jest uchwalenie nowych 
zasad udzielania dotacji w przedmiotowym zakresie. Traci moc uchwała podjęta w 2011 r., 
natomiast obecny projekt uchwały po podjęciu będzie obowiązywał do dnia 31 grudnia  
2020 r. Wynika to z przepisów europejskich, gdyż w projekcie uchwały jest mowa  
o dotacjach dla przedsiębiorców, które stanowią pomoc de minimis. Kolejna podejmowana  
uchwała nie będzie już zawierała zapisów dot. pomocy de minimis.  Projekt uchwały został 
uzgodniony z Prezesem Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z realizacji Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2018 (druk nr 3/VIII); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego jest podsumowaniem roku poprzedniego, program był realizowany poprzez 
wydziały Starostwa oraz jednostki organizacyjne, głównie przez PCPR w Gryfinie. Dotacje 
były udzielane w trybie otwartych konkursów ogłaszanych przez Zarząd, a także na wniosek 
organizacji tzw. „małe granty” do kwoty 10 000,00 zł, a także na pozostałe działania, które 
zostały wprowadzone – zarówno finansowe jaki i pozafinansowe.  
 
Radna Aleksandra Misiuna zapytała, czy zdarzają się wnioski, które są odrzucane i jaki jest 
ewentualnie powód ich odrzucenia.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zdarzają się sporadycznie i powodem jest nie spełnienie warunków 
formalnych.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na pewno cieszy różnorodność  
w zakresie działań NGO, są to nie tylko pikniki rodzinne, ale również projekty z dużym 
zaangażowaniem społecznym i są bardzo różnorodne. Dużo jest ważnych imprez i należy 
doceniać chęć starania stowarzyszeń, które wkładając swój własny wysiłek realizują tak 
naprawdę zadania powiatu.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że na terenie powiatu jest zarejestrowanych ponad 300 stowarzyszeń, z tego tak 
naprawdę nie wiadomo jaka część z nich jest aktywna, gdyż nie było złożonych wniosków  
o ich wyrejestrowanie. Naczelnik dodała, że bardzo duża część podmiotów startujących  
w konkursach jest ta sama. 
 
Wniosek nr BRZ.0012.2.5.2019.MR radnego Jerzego Domaradzkiego: 
- o przeprowadzenie na terenie Gryfina i Chojny szkolenia z zakresu prawidłowego 
wypełniania ofert realizacji zadań publicznych w ramach współpracy Powiatu Gryfińskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego. 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2019 (druk nr 4/VIII); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to program realizowany w tym roku, środki zostały zabezpieczone  
w budżecie na dotacje w zakresie promocji zdrowia. Projekt uchwały został poddany 
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konsultacjom, na które żadna organizacja nie odpowiedziała, a tym samym nie wprowadzono 
uwag. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że w trakcie trwania programu Zarząd 
Powiatu dostrzegł potrzebę wzmocnienia współpracy z organizacjami w zakresie działań na 
rzecz promocji i ochrony zdrowia na terenie Powiatu Gryfińskiego i rozszerzenia 
realizowanych priorytetowych zadań publicznych w 2019 r. Jednocześnie będąc Powiatem, 
prowadząc szpital uważali, że w tym zakresie powinni dać szansę NGO na prowadzenie 
działań w tym kierunku. Jest to faktycznie próba zobaczenia, czy organizacje będą mogły, 
chciały pójść w tym kierunku. Niektóre organizacje interesowały się tym zagadnieniem, 
ponieważ prowadzą tego typu działania nie mając na nie de facto środków i Powiat  
w związku z tym chciałby je wesprzeć.  Dodała, że została zaproponowana drobna zmiana 
umożliwiająca wykorzystanie środków konkretnie w zakresie profilaktyki zdrowotnej. 
Jednocześnie chcieliby stworzyć mapkę szpitala, zachęcając do tworzenia dobrego wizerunku. 
W roku bieżącym jest to pilotażowe działanie i trzeba będzie zobaczyć jak ono będzie 
wyglądać.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę nr IV/30/2019 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2019 r. (druk nr 5/VIII); 

 
Główna Księgowa Jolanta Staruk powiedziała, że Powiat planuje zaciągnąć kredyt  
w wysokości do 7 500 000,00 zł na rozbudowę szpitala. Zgodnie z wytycznymi Regionalnej 
Izby Obrachunkowej zachodzi konieczność zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Gryfińskiego w celu dostosowania limitu zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek 
oraz emitowanych papierów wartościowych, co daje upoważnienie później do podpisania 
umowy i zaciągnięcia zobowiązania finansowego. Główna Księgowa dodała, że zobowiązanie 
tyczy się roku 2019 w kwocie 5 000 000,00 zł oraz uruchomienia w 2020 r. transzy w kwocie 
2 500 000,00 zł.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego (druk nr 6/VIII); 
 

Główna Księgowa Jolanta Staruk powiedziała, że projekt uchwały zmienia poprzednią 
uchwałę, a dotyczy wyrażenia zgody na zaciągnięcie kredytu długoterminowego  
w wysokości 7 500 000,00 zł na okres kredytowania do 9 lat w związku z rozbudową szpitala 
powiatowego w Gryfinie. Dodała, że przeznaczenie kredytu opisanego w paragrafie 2 
projektu uchwały zostało rozpisane zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych 
oraz z wieloletnią prognozą finansową. W 2019 r. kredyt zostanie przeznaczony na 
finansowanie planowanego deficytu budżetu powiatu w wysokości 5 000 000,00 zł,  
a w 2020 r. na finansowanie planowanego deficytu budżetu powiatu w wysokości  
792 500,00 zł oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów  
w wysokości 1 707 500,00 zł. Główna Księgowa poinformowała, że głównie niedobór 



4 
 

środków występuje w 2020 r., w związku z tym, że cała nadwyżka środków finansowych 
wolnych środków łącznie z kredytem zostanie wykorzystana w tym roku.  
A więc sfinansowanie rat kapitałowych i spłaty odsetek musi pochodzić z jakiegoś źródła, 
czyli de facto to, co zostanie wyłożone na szpital jest jakby pokryciem występującego 
deficytu. Na kwotę 2 500 000,00 zł składa się kwota 792 500,00 zł oraz 1 707 500,00 zł  
i w przypadku gdyby nie było realizowane zadanie w zakresie rozbudowy szpitala,  
to te środki można byłoby przeznaczyć na inny cel. W zaistniałej sytuacji, kiedy wymagane 
jest w 2019 r. zaciągniecie kredytu na inwestycję, to w następnych latach będzie się rodziło 
się zobowiązanie, również w spłacie rat kapitałowych i odsetek. W związku z powyższym 
uchwała jest zgodna z przepisami, a Regionalna Izba Obrachunkowa nie ma już uwag  
do przedmiotowego projektu uchwały. Po podjęciu uchwały będzie można przystąpić  
do ogłoszenia przetargu, wyłonienie Wykonawcy może nastąpić po 45 dniach od ogłoszenia 
przetargu, a następnie podpisanie umowy z bankiem. Przewiduje się oprocentowanie kredytu 
na poziomie 4% w całym okresie kredytowania, jest one trochę podane z nadwyżką. Na dzień 
dzisiejszy banki stosują, jak również w zamówieniu zamawiający wskazuje oprocentowanie, 
które będzie wynosiło WIBOR 3M, który na chwilę obecną wynosi między 1,72, a 1,74 
punktu procentowego. Pozostałą część stanowi marża, bo bank udziela oprocentowania 
udzielając WIBOR plus marżę banku. Dodała, że sytuacja finansowa Powiatu Gryfińskiego 
jest bardzo dobra w kontekście płynności finansowej i spełnienia wskaźników finansowych, 
które są zachowane w wysokościach wymaganych przez ustawę. Zdaniem Głównej 
Księgowej będzie można z bankami negocjować trochę niższy poziom oprocentowania,  
jak również wysokości opłat z tytułu prowizji.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego  
na lata 2019-2039 (druk nr 7/VIII); 

 
Główna Księgowa Jolanta Staruk powiedziała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Gryfińskiego w załączniku nr 3 „Wykaz przedsięwzięć wieloletnich Powiatu 
Gryfińskiego w latach 2019 – 2022” zostało ujęte zadanie pn. „Utrzymanie czystości  
na ulicach powiatowych w Gryfinie”, w którym na wniosek Naczelnika Wydziału 
Zarządzania Drogami zwiększa się łączne nakłady finansowe, limit wydatków w 2020 r.  
oraz limit zobowiązań o kwotę 30 000,00 zł, w związku z przeprowadzonym postępowaniem 
przetargowym.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie odwołania Skarbnika 

Powiatu Gryfińskiego (druk nr 8/VIII); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania Skarbnika 
Powiatu Gryfińskiego (druk nr 9/VIII); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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Ad. 5 Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
Wniosek nr BRZ.0012.2.5.2019.MR radnego Jerzego Domaradzkiego: 
- o sprawdzenie w dokumentacji geodezyjnej oraz podanie granicy działki drogowej  
na odcinku Moryń-Przyjezierze. 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 13:50. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz 
  
 
 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Paweł Wróbel 
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